
    مراسم رونمایی از پوستر ششمین جشنواره ملی عکس 
زعفران ایران (تربت حیدریه و زاوه ) به میزبانی شورای اسلامی 
شهر تربت حیدریه برگزار شد. سلیمان گلی، دبیر ششمین 
یران در حاشیه این مراسم گفت:  جشنواره عکس زعفران ا
دبیرخانه این دوره از جشنواره به دلیل شرایط کرونا، توانست 
فقط پذیرای برخی گروه های تلویزیونی باشد که در آبان اقدام 
به تهیه و انتشار اخبار زعفران ایران از منطقه تربت حیدریه و 
زاوه کرده بودند.به گفته او دبیرخانه جشنواره نیز پس از دریافت 
دیگر آثار از طریق سایت جشنواره، شامل آثار عکس با دوربین 
ینستاگرامی و  حرفه ای، موبایل، عکس نوشت، فیلم کوتاه ا
گزارش های تصویری خبرگزاری های داخلی وخارجی ، اقدام 
به برپایی جلسات متعدد داوری در محل پژوهشکده زعفران 

تربت حیدریه کرد.
دبیر ششمین جشنواره عکس زعفران ایران (تربت حیدریه 
و زاوه) همچنین اعلام کرد: برگزیدگان بخش های مختلف 

جشنواره مشخص شده اند و مراسم اختتامیه با در نظر گرفتن 
شرایط خاص کرونایی با تمهیدات ویژه ای به زودی برگزار 

می شود.
به گفته سلیمان گلی، برگزیدگان بخش ویژه نگاه مردمی نیز 
پس از انتشار آثار بخش های مختلف جشنواره در فضای مجازی، 
مشخص می شوند. براین اساس آثاری که دارای بیشترین بیننده 
باشند در فرایندی از سوی دبیرخانه جشنواره انتخاب و در 

مراسم اختتامیه اعلام می شوند.
در میان اسامی برگزیدگان دیگر بخش های جشنواره که اعلام 
شده اند، نام چندین عکاس از مشهد نیز دیده می شود. در بخش 
اصلی؛ جواد رضایی، سعید شم آبادی، فاطمه سادات آرام، مهدی 
اسحاقی قالیباف و مصطفی رضایی، در بخش عکس نوشت؛ 
حمید سبحانی و رضا عرفانی، در بخش عکاسی تلفن همراه؛ 
سمیرا غفاریان قالیباف و در بخش معنویت در فضای شهری؛ 

احمد فیاض محمد آبادی.
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قاسمی

   مستند شاهنامه فردوسی به کارگردانی عبدالرضا رحمانی نسب 
که در سازمان فرهنگی و اجتماعی شهرداری مشهد تولید شده است، 
روزگذشته در پردیس سینمایی هویزه با حضور مسئولان شهرداری 
مشهد و استادان شاهنامه پژوه و علاقه مندان به فردوسی اکران شد. در 
مستند شاهنامه فردوسی، استادان و شاهنامه پژوهان معاصر از جمله 
دکتر جلال خالقی مطلق، دکتر محمدجعفر یاحقی، دکتر جلال الدین 
کزازی، دکتر علیرضا قیامتی، دکتر محمدتقی راشــد محصل، دکتر 
مهدی سیدی و دکتر سجاد آیدنلو درباره شاهنامه و ویژگی های آن 

سخن گفتند.
رئیس سازمان فرهنگی و اجتماعی شهرداری مشهد در این مراسم، که 
با حضور معاونان فرهنگی شهرداری های کلان شهرهای ایران  برگزار 
شد، گفت: بودجه ای که برای این فیلم هزینه شده است، در مقیاس 
با بودجه هایی که در عالم سینما هزینه می شود، چیزی شبیه به صفر 
است، از این نظر باید از عوامل مســتند که با چنین هزینه های رو به 

افزایشی توانسته اند این اثر را بسازند، تشکر کنیم.
 مستند شاهنامه فردوسی نتیجه نگاه عمیق به مفاهیم فرهنگی

به گفته معاون سازمان فرهنگی و هنری شهرداری مشهد: شاهنامه 
فردوسی اثر حکیم ابوالقاسم فردوسی ســهم به سزایی در فرهنگ و 
ادب فارسی در ایران و جهان داشته است. مفاهیم و موضوعات بشری و 
انسانی که حکیم ابوالقاسم فردوسی در شاهنامه به آن پرداخته، ورای 
جغرافیای مرزها و فرهنگ هاست. همچنین پرداختن به اخلاق و مروت 
و جوانمردی در جای جای شاهنامه به تصویر کشیده شده و این عامل 

جاودانگی آن است.
یوسفی به روند ساخت این مستند در شهرداری اشاره کرد و گفت: با 
تأکیدی که شورای اسلامی شهر و شهردار مشهد بر توجه به شاهنامه 
داشت، در سازمان فرهنگی و اجتماعی شهرداری مشهد، برای توجه 
به فردوسی برنامه ریزی شد و بر این اساس از چند سال گذشته توجه 
به شاهنامه در قالب های مختلف در دستور کار شورای اسلامی شهر و 

شهرداری مشهد قرار گرفته است.
او همچنین خاطرنشان کرد: گاه نگاه های سطحی به مفاهیم، بیشتر 
سبب لطمه زدن به مفاهیم فرهنگی می شود، از همین روی، توجه و 
نگاه عمیق به شاهنامه به عنوان ریشه فرهنگی مان در دستورکار قرار 
گرفت. این توجه در چند سال گذشته در حوزه های مختلفی از جمله 

مجسمه سازی، حوزه فیلم و مستند و... وجود داشته است.
 مستند شاهنامه فردوسی یک شاهنامه جیبی است

سپس دکتر یاحقی، به عنوان استاد شاهنامه پژوهی، دقایقی درباره 
اهمیت ساخت چنین مستندی سخن گفت.

یاحقی بیان تقریبا ۵۰ هزار بیت در ۵۰ دقیقه را کار بســیار سختی 
دانست و گفت: به گمانم ما می توانیم از این فیلم به عنوان یک شاهنامه 

جیبی استفاده کنیم تا در اختیار مردم باشد.
به گفته او خراسان زادگاه و خاستگاه فرهنگ غنی است و خراسانی ها 
دوستدار این فرهنگ هســتند. یاحقی همچنین ابراز امیدواری کرد 
نتیجه کار عوامل این فیلم عاید سرزمین ایران شود و این فرهنگ در 

روزگار ما جریان پیدا کند.
این شاهنامه پژوه به هم زمانی این مراسم با روز ولادت مولا علی(ع) و 
ارتباط بین فرهنگ دینی و فرهنگ ملی اشاره کرد و این هم زمانی را 

بسیار خجسته دانست.
او به برخی بخش های فنی مستند نیز اشاره کرد و گفت: به عنوان یک 
مخاطب شاید انتظار داشتم به جای روایت بیشتر بخش ها، عمل ببینم. 
به نظر من روایت های فیلم زیادتر از آنچه بود که انتظار داشتم. من به 
مسائل فنی فیلم آگاهی ندارم و واقف نیستم، اما فکر می کنم بازی و 
عمل شخصیت ها بیشتر بر روی مخاطب اثر بگذارند تا روایت ها، حتی 
اگر روایت های جانداری باشند. به هرحال مهم این است که کاری در 
این زمینه انجام شده است و امیدواریم این اثر جای خودش را در بین 

مخاطبان باز کند.
یاحقی یادآور شد: توس ســرزمین گران قدری است که باید به آن 
ببالیم. اکنون در پی ثبت توس هســتیم و مدتی پیش با سازمان 
جهانی یونســکو دراین زمینه گفت وگو کردیم. تــوس مجموعه 
فرهنگی بزرگی است که بزرگان و مشاهیر زیادی از آن برخاستند، 
بنابراین لازم اســت برای ثبت جهانی توس کاری شود. این اتفاق 
می تواند با اهتمام شهرداری، تلاش میراث فرهنگی و همه کسانی 
که دل سوز هســتند، بیفتد. امیدواریم این اقدام و این فیلم گامی 

باشد برای رسیدن به هدف ثبت جهانی توس.
در ادامه مراســم از عبدالرضا رحمانی نســب، کارگــردان و یکی از 

تهیه کنندگان مستند شاهنامه فردوسی، قدردانی شد.
همچنین مراسم رونمایی از مستند شــاهنامه فردوسی با رونمایی از 

پوستر این مستند پایان یافت.

ـــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــبرنامه های هفته فیلم و عکس مشهد
نان خراسان رضوی برنامه های  مدیر انجمن سینمای جوا
هفته فیلم و عکس مشهد را تشریح کرد. سیدوحید حسینی 
در گفت وگو با ایسنا درباره برگزاری جشن هفته فیلم و عکس 
مشهد گفت: در این هفته پنج فیلم را به صورت مجازی به نمایش 
خواهیم گذاشت و نشست های تحلیل و بررسی را نیز با حضور 
کارگردان های آن فیلم ها در صفحه انجمن سینمای جوانان 
خراسان رضوی برگزار خواهیم کرد. همچنین نمایشگاه عکس 
نیز در این هفته به صورت مجازی در سایت کانون عکس انجمن 
سینمای جوانان مشهد برگزار می شود. عکس های حاضر در این 
نمایشگاه، عکس های منتخب نخستین جشنواره عکس دفاع 

مقدس هستند.
او خاطرنشان کرد: دو نشست عکاسی نیز در روزهای پنجشنبه و 
جمعه، ۷ و ۸ اسفند با حضور حمید سبحانی و مهدی پورعبادی 
برگزار خواهد شد. همچنین درحال تدارک نشستی با حضور 
نرگس آبیار، کارگردان سینما درباره فیلم سازی در هفته فیلم و 
عکس مشهد هستیم که زمان دقیق آن اعلام خواهد شد. هفته 
فیلم و عکس مشهد از روزگذشته آغاز شده و تا ۸ اسفند ادامه 

خواهد داشت.

شکیبا افخمی راد
     sh.a�hami@shahraranews.ir
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اجتماعـی مجمع کلان شـهرهای ایـران روز گذشـته به 
میزبانی مشـهد برگزار شـد. مراسـمی کـه در آن رئیس 
سـازمان فرهنگی و اجتماعی شـهرداری مشـهد به بیان 
برخی کارهای اجتماعی و فرهنگی انجام شـده در شـهر 
پرداخـت و از لـزوم تعامل دسـتگاه ها بـرای اداره شـهر 
گفت. شـهردار مشـهد هـم کـه چنـد دقیقـه ای در این 
نشسـت حضور داشـت، نکاتـی را دربـاره فعالیت هـای فرهنگی 

شهرداری ها متذکر شد.
 نقش بااهمیت سازمان های فرهنگی

محمدرضا کلایی شهردار مشهد در این نشست بر اهمیت نقشی 
که سازمان های اجتماعی و فرهنگی و معاونت های آنان در 
سازمان شهرداری ها دارند تأکید کرد. به گفته او در روزهایی که 
حال مردم چندان خوب نیست این سازمان ها باید خدماتی را در 

قالب های مناسب به آن ها ارائه کنند که امیدبخش باشد.
شهردار مشهد همچنین خاطرنشان کرد: شهرداری و سازمان های 
فرهنگی باید در موقعیت هایی که ارائه خدمات با کاستی هایی از 
سوی دیگر دستگاه ها انجام می شود ارائه خدماتشان را افزایش و 

این کاستی ها را پوشش دهند.
 افزایش حس تعلق شهروندان

محمدمحسن مصحفی معاون شهردار و رئیس سازمان فرهنگی 
و اجتماعی شهرداری مشهد نیز در این نشست درباره چند طرح 
عمده ای که در شهرداری مشهد در حوزه های فرهنگی با نگاهی به 
افزایش مشارکت بیشتر مردم در اداره شهر انجام شده توضیحاتی 
ارائه کرد. او در ابتدا درباره طرح «محله ما» گفت: در دوره های 
قبلی شورا طرحی مبنی بر اینکه ۵ درصد از بودجه عمرانی 
شهرداری باید با تصمیم و رأی مردم هزینه شود، مصوب شده بود. 
طرح خوبی که به افزایش مشارکت مردم در تصمیم گیری ها کمک 
می کرد. اما واقعیت این است که سازوکار و ابزاری برای جلب این 
مشارکت وجود نداشت تا براساس آن بودجه هزینه شود.به گفته 
او در این دوره سعی شد تا از طریق شورای اجتماعی محلات 

مشارکت مردم جلب و طرح اجرا شود.
مصحفی با اشاره به استقبال مردم مشهد از این طرح یادآور شد: 
در ابتدا اجرای این طرح به دلیل اینکه دستگاه های اداری ما 
تمایلی به تحرک ندارند و حاضر نیستند روندها و فرآیندهایشان 
را تغییر دهند با مقاومت های جدی روبه رو شد، اما به مرور که 
کار پیش رفت همکاران ما در حوزه های مختلف متوجه اهمیت 

این طرح شدند.
معاون شهردار درباره جزئیات طرح «محله ما» هم توضیح داد: 
اساس کار بر این روال است که بودجه عمرانی مشخصی برای 
هر محله شهر در نظر گرفته می شود و تسهیلگرانی از طرف 
سازمان فرهنگی به محله مراجعه می کنند تا با همکاری شورای 
اجتماعی محله، جریان گفت وگو را میان مردم شکل دهند و از 
آن ها بخواهند نیازشان را بیان کنند. به طور مثال به آن ها گفته 
می شود اعتبار سیصدمیلیونی برای محله شان وجود دارد که 
براساس نظر آن ها و نیاز محله هزینه خواهد شد. مردم محله هم 

بعد از گفت وگو باهم طرحی پیشنهاد می دهند که بعد از بررسی 
از سوی معاونت های تخصصی اجرا می شود.مصحفی تأکید کرد: 
نگاه ما بر این بود که طرح «محله ما» می تواند برکات اجتماعی 
زیادی داشته باشد و باعث می شود مردمی که در دنیای ماشینی 
امروزی باهم ارتباطی ندارد با یکدیگر گفت وگو کنند. در ابتدا 
همین موضوع برای ما کفایت می کرد ولی بعد از مدتی معلوم شد 
این طرح به لحاظ عمرانی هم دارای ویژگی های ارزشمندی است.
به گفته او طرح «محله ما» باعث افزایش حس تعلق شهروندان 
هم شده است، به طوری که مردم به پروژه های پیشنهادی شان 

حساسیت بیشتری نشان می دهند.
 لزوم روابط سازنده دستگاه ها باهم

مصحفی همچنین بر اهمیت نحوه تعامل شهرداری با دیگر 
دستگاه های شهر تأکید کرد و آن را یکی از موانع عمده در مسیر 
حرکت مدیریت شهری در این روزها دانست.رئیس سازمان 
فرهنگی و اجتماعی شهرداری مشهد یادآور شد: به طور سنتی 
دستگاه ها رابطه روان و سازنده ای با یکدیگر ندارند. درحالی که 
تجربه ما نشان می دهد که امور اساسی شهر زمانی حل می شود 
که رابطه بین دستگاه های مختلف شهر سازنده و توأم با اعتماد 
متقابل باشد.به گفته او برای انجام پروژه های فرهنگی و شهری 
باید بین دستگاه های مختلف تعامل صورت گیرد و در این مسیر 
شهرداری مکلف است که وظیفه به جا مانده دیگر دستگاه ها را بر 
عهده بگیرد. امسال شهرداری مشهد نیز تمامی اهداف خود را با 
این نگاه که همه کارهای شهر وظیفه اش است، پیش برده است.
مصحفی درباره کارهای انجام شده در حوزه آسیب های اجتماعی 
خاطرنشان کرد: امسال شهرداری مشهد فراتر از تکالیفی که دارد 
برای ۲هزار و ۵۰۰ معتاد متجاهر، ظرفیت اسکان و نگهداری ایجاد 
کرد. البته می دانیم وظیفه دستگاه های دیگر مثل، ستاد مبارزه 
با مواد مخدر است اما ما نمی توانیم منتظر باشیم تا دستگاه های 

دیگر به وظایفشان عمل کنند.
 در حوزه کودکان کار هم مدت ها منتظر بودیم بهزیستی و 
دستگاه های مسئول دیگر کارشان را انجام دهند اما این اتفاق 
رخ نداد. در نهایت قرار بر این شد شهرداری به این موضوع 
ورود پیدا کند و همه کارهایی که دیگران نکردند را از طریق 
دستگاه های مربوط انجام دهد.او همچنین از تأسیس مجتمع 
فرهنگی، اجتماعی و قضایی در مشهد خبر داد که به واسطه 
رابطه خوب شهرداری مشهد و دادگستری تحت عنوان «شوق 
زندگی» افتتاح شده است.به گفته معاون شهردار، این محل 
ستاد فرماندهی رصد کردن و کنترل آسیب های اجتماعی شهر 
است. به طوری که اگر کودک کاری از سطح شهر جمع می شود، 
به صورت ریشه ای به مشکلش پرداخته خواهد شد و خدمات 
و آموزش هایی هم در اختیارش قرار خواهد گرفت.مصحفی 
درباره پروژه حق تقدم عابر پیاده که با حمایت شهردار مشهد 
اجرا شد نیز توضیح داد: براساس آمار ارائه شده امسال نسبت 
به سال قبل تعداد مجروحانی که از عرض خیابان عبور کردند 
۳۱ درصد و میزان فوتی ها ۱۴ درصد کاهش پیدا کرده است. 
بخش عمده ای از این موفقیت مرهون همکاری سازنده ای است 
که بین دستگاه ها در شهر شکل گرفته است. اگر همکاری پلیس 
در حوزه های مختلف نبود، در حوزه فرهنگی هم نمی شد کاری

 انجام داد.

شهردار  کلائی در  نشست کمیسیون فرهنگی  و اجتماعی مجمع کلان شهرهای ایران:

باید به مردم امید بدهیم

رونمایی پوستر جشنواره ملی عکس زعفران ایران

مسئول صفحه
ساعت:

آقای ادیبی
ساعت:

آقای فرهمند
ساعت:

 خانه نشینی بعد از مال باختگی
همسـر ایـن هنرمند پیشکسـوت از نخسـتین  
نقـش آفرینـی احمـد فخـر در تئاتـر می گوید: 
«جشـن خـون»، اولیـن تئاتـرش بـود کـه 
کارگردانـی و بخشـی از نویسـندگی آن را بـه 
عهـده داشـت. یـک تئاتر نیـز بـا رضـا صابری 
کار کـرد. فخر در مجمـوع در ۱۰تئاتـر فعالیت 

داشـته اسـت.
بخش دیگـری از کارهای احمد فخـر صباحی، 
مجریگری در سینماهای مشـهد بوده است. به 
گفته همسـرش زمانی که فیلم های سـینمایی 
در مشـهد اکران می شـدند و بازیگران مشـهور 
بـه سـالن های ایـن شـهر می آمدنـد، فخـر 
مجری سـینما بوده و بازیگران و نقش هایشـان 
را معرفـی و درباره آن هـا صحبـت می کـرده 

اسـت. او ۱۸سـال این کار را انجام داده اسـت.
یـار دیریـن فخـر، علـت کـم شـدن کارهـای 
هنـری او در ایـن اواخـر را این طـور توضیـح 
می دهد: متأسـفانه بـه دلایلـی، فعالیت هنری 
فخـر بـه صفـر رسـید. دنیـای ورشکسـتگی 
ایجـاب می کـرد خانه نشـین شـود. او حـدود 
۹ سـال پیـش می خواسـت بـا همـکاران تئاتر 
و سـینما، کاری گروهـی انجـام بدهـد، اما بعد 
از مال باختگـی، انگیزه هایـش از بیـن رفـت. 
بـا اینکـه آدم شـاد و فعالـی بـود، امـا فعالیـت 
هنـری اش بـه دلیـل بازنشسـتگی افُـت کـرد.

قول هایی داده اند، اما...
شجاع رضوی مسـتأصل از بیماری همسرش، 
هر تلاشـی می کند تـا دوربین رسـانه را بالای 
سـر او ببـرد و از همـگان تقاضـای دعـا بـرای 
شـفای احمد فخر کند. او می گویـد: ۹۰درصد 
از همـکاران آقـای فخـر در رادیـو و تلویزیـون 
جویـای احـوال او در این مـدت بوده انـد. فخر، 
دوسـتان خوبی دارد و من شـاهد بـودم بعضی 
از آقایـان که بـه ملاقاتش می آمدند بالای سـر 
او اشـک می ریختند. آقایان معیـن، تاج بخش، 
شیخ الاسـلامی، روزبهی و دیگر همکارانشـان 
در رادیـو و تلویزیـون و آقـای غفاریـان از 
اداره فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی بـه دیـدن 

او آمده اند.
به گفته همسـر احمـد فخر قرار شـده اسـت از 
طـرف اداره فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی اقدامی 
بـرای پیگیـری و تسـهیل امـور درمانـی او 
انجـام شـود، امـا هنـوز وعده هـا در حـد حرف 
باقی مانـده اسـت و نمی داند قـرار اسـت کاری 

انجـام بشـود یـا نه.

 می خواست «ماه پری» را در تهران اجرا کند
آخرین کار هنری این هنرمند مشـهدی، بازی 
در تئاتـر «ماه پـری» بـوده اسـت. همسـرش 
دراین بـاره می گویـد: تئاتر مـاه پـری را خیلی 
دوسـت داشـت. در ایـن کار، دوسـاعت، بدون 
دیالوگ(گفت وگـو) روی صحنـه اجرا داشـت. 
می خواسـت نمایـش در تهـران نیز اجرا شـود 
و به همیـن دلیل مشـغول پربار کردن سـناریو 

بـود.
 به بیماران اینجا رسیدگی کنید

همسـر فخر که دسـت تنها پیگیر امور درمانی 
اوسـت از ویژگی هـای هنرمنـدی کـه آرام و 
بی تحرک روی تخت بیمارسـتان دراز کشـیده 
اسـت، می گوید: او آدم بزرگی اسـت؛ شاید من 
به عنوان همسـرش که سـال ها زیر یک سـقف 
باهم زندگـی کردیم بیشـتر درباره انسـانیت و 
بردباری و گذشـت او می دانم. او توانسـته است 

خیلـی از مسـائل را در زندگـی اش حل کند.
شـجاع رضوی که خود ۱۴سـال گوینـده رادیو 
بـوده و از شـروع بیمـاری همسـرش، اجـرا و 
تدریـس را تعطیـل کـرده اسـت، درخواسـت 
رسیدگی بیشـتر به بیماران را دارد: از مسئولان 
بیمارسـتان تقاضـا دارم فکـر کنند فـردی که 
در آنجـا خوابیـده، هم خونشـان اسـت. همـه 
این بیمـاران چشـم درراه دارنـد. می دانـم 
کارکنـان بیمارسـتان خسـته هسـتند، امـا 
می خواهـم بـه بیمـاری کـه در اینجا بسـتری 

می شـود بیشـتر رسـیدگی کننـد.
همسـر فخر درحالی کـه می خواهـد بارقه های 
امیـد در دلـش زنـده بمانـد، از هرکسـی کـه 
بـرای بهبـود وضعیـت جسـمی احمـد فخـر 
کوشـیده قدردانـی می کند و می گویـد: از همه 
درخواسـت دعـا دارم. امیـدوارم هر چـه زودتر 
فخر بهبـودی اش را بـه دسـت بیـاورد و او را به 

خانـه ببریم.
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را این طور ادامه می دهد: در روز اول 
ترکیه  در  ایرانی  کشتی گیران  حضور 
هنوز هماهنگی های لازم برای استقرار 
در هتل انجام نشده بود و تعدادی شان 
احمد  و  من  بودند.  مانده  اتاق  بدون 
تصمیم گرفتیم اتاقمان را به دو، سه نفر 
از نام آوران و ورزشکاران ایرانی بدهیم تا 
با سایر اعضای تیم در یک هتل باشند و 
خودمان در هتلی همان حوالی ساکن

 شدیم.
اکبری درباره انتخاب شدن احمد فخر 
برای بازی در سریال پرمخاطب دهه هفتاد 
می گوید: من حمید تمجیدی، کارگردان 

سریال را از قبل می شناختم. برای این 
سریال، هنرمندان سرشناس و چهره دعوت 
شده بودند، البته احمد هم امتحانش را به 
خوبی پس داده بود؛ او در یکی، دو فیلم 
کاملا نشان داده بود که بازیگر مستعد و 
قدرتمندی است. من تا پیش از اینکه با 
احمد هم بازی شویم فقط فیلم هایش را 
دیده بودم. به خاطر دارم در فیلم سینمایی با 
آقای خسرو سینایی کارکرده بود، اما آشنایی 
بیشتر من با احمد در آن سال هایی بود که 
از نزدیک می دیدمش. در فصل اول سریال، 
در امین آباد کار می کردیم. احمد قرار بود 
نقش یک بیمار روانی را بازی کند. طوری 
در نقش فرو رفته بود که در مرکز بیماران 
روانی همه فکر می کردند از خودشان است 
و بستری است. کارهایش باعث خنده

 گروه می شد.

 باعث تأسف است این قدر از هم دور هستیم
این بازیگر کرمانی با ابراز ناراحتی از عارضه 
مغزی برای احمد فخر و بستری طولانی 
مدت او در بیمارستان می گوید: متأسفانه 
در سینما و دنیای هنر، تا زمانی که باهم 
کار می کنیم هرروز همدیگر را می بینیم، 
از هم اطلاع داریم، اما با پایان کار هرکدام 
از هنرمندان سر زندگی خودشان می روند. 
اتفاقا چند وقت پیش اصغر توسلی را در یک 
برنامه تلویزیونی دیدم و از او سراغ احمد 
را گرفتم. گفت خوب است؛ یک گوشه در 
مشهد زندگی می کند. باعث تأسف است 
که چرا این قدر از هم دور هستیم. واقعا جای 
نگرانی دارد رفت وآمدها کم 
شده و کرونا باعث کم رنگ 
شدن مناسبات بین آدم ها 
شده و در روابط اجتماعی 

فاصله افتاده است.
این  که  اکبری  عبدالرضا 
در  بازی  مشغول  روزها 
مهندس»  «بچه  سریال 
از  پیش  می گوید:  است، 
آنکه «مزد ترس» را بازی کنم در فیلم های 
سینمایی مثل «زندان دوله تو» با آقای 
رحیمی پور، «جدال در تاسوکی» با آقای 
فرامرز قریبیان، «کانی مانگا» با سیف ا... 
راد و در همه فیلم های سینمایی نقش اول 
را بازی می کردم و هم زمان در سریال های 
تلویزیونی که آن سال ها می ساختند مثل 
باغ گیلاس، روزگار وصل و ... بازی می کردم. 
زمانی که با هم آشنا شدیم، من حدود 
۸فیلم سینمایی نقش اصلی بازی کرده 
بودم، اما احمد جوان تر بود. با این حال ما 
خیلی با هم خاطره داریم و دوستان خوبی 
بودیم. آرزو می کنم هرچه زودتر سلامتی 
و تندرستی احمد حاصل و از روی تخت 
بیمارستان بلند شود و به عرصه هنر برگردد. 
واقعا از صمیم قلب برایش آرزوی بهبودی 

دارم.

در بخش مراقبت های ویژه بیمارســتان 
بستری شد و به کما رفت، اما خوشبختانه 
هوشیاری نسبی اش را بازیافت و به توصیه 
پزشــکان به منزل انتقال یافت و در یکی 
از همین شــب ها با صدای گرفته و آرام، 
تلفنی بــا من صحبت کــرد و از اینکه در 
مدت بیماری اش واحد خبر صداوســیما 
از زندگــی و بیماری اش گــزارش تهیه و 
پخش کرده بود خرســندی اش را به من 

منتقل کرد.
شوربختانه این بار با حاد شدن مشکل سنگ 
صفرا دوباره به بیمارســتان منتقل شــد و 

تحت عمل جراحی قرار گرفت. یکی دو روز 
اول حال طبیعی و رضایت بخشــی داشت، 
اما دوبــاره به کما رفــت و اکنون در بخش 
مراقبت های ویژه با زخم بستر و لوله هایی 

در گلو و شکم بستری است.
پسرش برای تحصیل در ایران نیست. همسر 
فداکار و دست تنهایش نیز از هیچ کوششی 
برای بازگرداندن سلامت او دریغ ندارد، اما 
وظیفه همه هنرمندان است که احمد فخر 
را دریابند؛ با دعا، با فرستادن انرژی مثبت، با 

سرکشی از او و کمک به همسرش.
احمد تکرار شدنی نیست.

نقش اصلی منفی سریال «مزد ترس» 
را احمد داشت . او در دو نقش بازی 
می کرد. فخر با تغییر قیافه نقش برادرش 
را بازی می کرد که در استانبول مستقر 
است و با دستگاه های تقویت صدا 
صحبت می کرد که هم این کار را خیلی 
خوب اجرا و هم او را محبوب می کرد

scan it

برای تماشای ویدئویی که شــهرآرا  از 
وضعیت این روزهای  احمد  فخر، هنرمند 
مشــهدی تولید کرده است نشانی زیر را 

اسکن کنید .
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